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BRM.0012.5.4.2024.AM 
BRM.0012.13.1.2024.DZ 
 
Protokół nr 4/2024 z posiedzenia Komisji Kultury oraz Komisji Sportu 
 
Data posiedzenia: 22.05.2024 r. 
Miejsce posiedzenia: UM Katowice, ul. Młyńska 4, sala 4-5 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: 13:45 
 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Sportu – Pan Adam SZYMCZYK 
           Przewodnicząca Komisji Kultury – Pani Ewa SADKOWSKA 
Biuro Rady Miasta: Alicja MAZUR, Daria ZAPAŁA 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy Radni członkowie obu Komisji. 
 
Goście uczestniczący w wideokonferencji: 
 

1. Pani Danuta LANGE – Skarbnik Miasta Katowice 
2. Pani Anna MOGWIC – Zastępca Skarbnika Miasta Katowice 
3. Pani Katarzyna STAŚ – Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta 
4. Pani Mirosława STACHURA – JELEŃ – Naczelnik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego 
5. Pani Jowita HERCIG – Zastępca Naczelnika Wydziału Kultury 
6. Pani Małgorzata WÓJCIK - Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Mieniem 
7. Pani Iwona SZRETER – KULISZ – Kierownik Referatu w Wydziale Edukacji i Sportu 
8. Pan Piotr ZACZKOWSKI – Dyrektor Instytucji Kultury im. K. Bochenek „Katowice Miasto 

Ogrodów” 
9. Pan Łukasz KĄDZIOŁKA oraz Pan M. T. – Przedstawiciele TVS 

 
Punkt 1. 
Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK oraz Przewodnicząca Komisji Kultury Pani 
E. SADKOWSKA przywitali gości zaproszonych na posiedzenie Komisji Kultury oraz Komisji 
Sportu, Państwa Radnych członków obu Komisji oraz pozostałych uczestników posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji Sportu odczytał kilka komunikatów, dotyczących trybu pracy komisji, 
w tym: urządzeń mobilnych, logowania do eSesji, głosowań elektronicznych oraz obsługi 
mikrofonu. Pan Przewodniczący poinformował, że Państwo Radni mieli możliwość zapoznania 
się z porządkiem obrad posiedzenia komisji, który był udostępniony w BIP-ie oraz na eSesji,  
a wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych poddał porządek obrad pod głosowanie. 
 
Porządek obrad: 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok. 

1) [DS-1807/24] Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok. 
a) ERRATA do części opisowej Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok. 
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2) [DS-1810/24] Sprawozdanie o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
miasta Katowice na lata 2023-2045 za 2023 rok. 
3) [DS-1808/24] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, wobec 
którego miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2023 rok. 
4) [DS-1809/24] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu 
miasta Katowice za 2023 rok. 
5) [DS-1811/24] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 
dotycząca roku budżetowego 2023. 
6) [DS-1812/24] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2023 rok. 
7) [DS-7/24] Uchwała Nr 4200/IV/69/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii  
o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
8) [DS-1806/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok. 
9) [DS-6/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 
2023 rok. 

3. Opiniowanie projektów uchwał. 
1) [DS-22/24] projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Kultury Miasta Katowice 2035+. 
2) [DS-23/24] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Katowice w sprawie ubiegania się przez Miasto Katowice o tytuł Europejskiej 
Stolicy Kultury 2029 roku. 

4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
5. Zakończenie posiedzenia. 
 
Radni członkowie obu Komisji, jednogłośnie - 13 głosami „za”, przyjęli porządek obrad 
posiedzenia. 
 
Punkt 2. 
Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok. 

1) [DS-1807/24] Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok. 
a) ERRATA do części opisowej Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok. 
2) [DS-1810/24] Sprawozdanie o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
miasta Katowice na lata 2023-2045 za 2023 rok. 
3) [DS-1808/24] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, wobec 
którego miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2023 rok. 
4) [DS-1809/24] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu 
miasta Katowice za 2023 rok. 
5) [DS-1811/24] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 
dotycząca roku budżetowego 2023. 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1807-24_2747403.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/errata-ds-1806-24_2749165.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/errata-ds-1806-24_2749165.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1810-24_2747405.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1810-24_2747405.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1808-24_2747406.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1808-24_2747406.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1808-24_2747406.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1809-24_2747413.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1809-24_2747413.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1811-24_2747416.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1811-24_2747416.pdf


3 

 

6) [DS-1812/24] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2023 rok. 
7) [DS-7/24] Uchwała Nr 4200/IV/69/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii  
o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
8) [DS-1806/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok. 
9) [DS-6/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 
2023 rok. 

 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK poprosił o przedstawienie Sprawozdań 
będących przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE  szczegółowo omówiła Sprawozdanie z wykonania budżetu, 
Informację uzupełniającą do Sprawozdania oraz Sprawozdanie o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej w zakresie dotyczącym działów, będących przedmiotem 
zainteresowania Komisji Kultury oraz Komisji Sportu. Wspomniała również o uchwale  
Nr 4200/IV/69/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach  
z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Katowice 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Panią Naczelnik J. HERCIG oraz Panią Naczelnik  
M. STACHURĘ – JELEŃ o przedstawienie Informacji z wykonania planu finansowego 
samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, 
wobec którego Miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2023 rok. 
 
Pani Naczelnik J. HERCIG przedstawiła informację z wykonania planu finansowego 
samorządowych instytucji kultury. 
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ przedstawiła informację z wykonania planu 
finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec którego Miasto 
pełni funkcję organu tworzącego. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Panią A. MOGWIC Zastępcę Skarbnika o przedstawienie 
Informacji uzupełniającej do sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 
rok. 
 
Pani A. MOGWIC Zastępca Skarbnika przedstawiła informację uzupełniającą do 
sprawozdania. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Panią Naczelnik M. WÓJCIK o przedstawienie Informacji 
Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego dot. roku budżetowego 2023. 
 
Pani Naczelnik M. WÓJCIK szczegółowo omówiła informację. 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1812-24_2747418.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1812-24_2747418.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-7-24_2747421.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-7-24_2747421.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-7-24_2747421.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-7-24_2747421.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1806-24_2747420.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1806-24_2747420.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-1806-24_2747420.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-6-24_2747422.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-6-24_2747422.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-6-24_2747422.pdf
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Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Panią Naczelnik K. STAŚ o przedstawienie Sprawozdania  
z wykonania Programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice  
w 2023r. 
 
Pani Naczelnik Katarzyna STAŚ szczegółowo omówiła sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK podziękował za przedstawienie 
Sprawozdań, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Pan Radny K. PIECZYŃSKI zapytał, czy miasto jest przygotowane finansowo na ewentualne 
wejście GKS-u do Ekstraklasy, ponieważ od lipca koszty mogą wzrosnąć. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE odpowiedziała, że za budżet miasta odpowiedzialny jest Pan 
Prezydent, w kolejności za jego tworzenie i nadzorowanie jego wykonania Skarbnik Miasta, 
ale równie ogromną odpowiedzialność ponoszą wszyscy Państwo Radni. Pani Skarbnik 
poinformowała, że komisja budżetu będzie procedować nad szeregiem nowych zadań, 
głównie po stronie wydatkowej, co spowoduje, że miasto weszło już w deficyt budżetu 
operacyjnego na poziomie 12 mln złotych. Pani Skarbnik poinformowała również, że odbyły 
się konferencje z Ministerstwem Finansów, które proceduje nad nowymi przepisami 
związanymi z rewolucją ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. 
Ministerstwo jednoznacznie zdeklarowało, że miasto nie otrzyma żadnych dodatkowych 
środków w tym roku. Stanowisko Ministra Finansów oraz Wiceminister Finansów, która 
zajmuje się samorządami, jest takie, że miasto otrzymało wystarczające środki na dzień 
1.01.2024 r., w zakresie PIT-u, CIT-u, subwencji i niewielkiej kroplówki, która również 
wpłynęła do samorządów, co oznacza, że miasto dysponuje tymi dochodami, które 
zaplanowano na 2024 r. i żadnych innych środków nie będzie. Wychodząc poza sferę sportu, 
wszystkie jednostki, głównie jednostki tj. oświata, kultura domagają się zwiększenia planów 
wydatków. Zgłaszają potrzeby w pełni uzasadnione. Ponadto miasto corocznie podlega 
ocenie firmy ratingowej, dlatego też zależy nam na pozytywnej opinii tej firmy. Ta opinia 
mówi, że jeżeli chodzi o kwestie dochodów, miasto ma bardzo słabą możliwość wpływania 
na zwiększenie dochodów, dlatego, że w tej chwili 60% dochodów, to są dochody, które 
regulują ustawy rządowe i rząd wpływa na wysokość dochodów miasta. Miasto Katowice ma 
ogromną elastyczność w kreowaniu wydatków, a zaledwie 40% tych wydatków to są wydatki 
obligatoryjne, 40% to są wydatki fakultatywne, których miasto ponosić nie musi. Skoro w tej 
chwili miasto ma deficyt na poziomie 12 mln złotych, to oznacza, że bardzo pobiegliśmy  
w tych wydatkach fakultatywnych i może się okazać, że ten deficyt na koniec roku będzie  
o wiele większy. Ewentualny deficyt, miasto będzie musiało pokryć budżetem w roku 2025. 
Odpowiadając na pytanie Pana Radnego – jeżeli miasto będzie chciało wspierać klub 
dodatkowymi środkami, trzeba będzie pomyśleć o zakończeniu innych projektów 
fakultatywnych, aby móc wspierać działania klubu. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. SZYMCZYK dodał, że jeżeli klub wygra, to kreowanie 
wydatków powinno zostać tak poprowadzone, aby znalazły się środki i dla klubu i dla innych. 
 
Pan Radny D. KAMIŃSKI dodał, że klub będący w ekstraklasie nie może bazować tylko na 
pieniądzach samorządu, ale również należy podjąć działania dot. znalezienia finansowania 
zewnętrznego. Poinformował, że prawdopodobnie klub dostanie środki w ramach transmisji, 



5 

 

ale przede wszystkim trzeba znaleźć zewnętrzne finansowanie. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. SZYMCZYK dodał, że środki z transmisji nie wystarczą, 
dlatego należy znaleźć inne dochody. Pan Przewodniczący nawiązał do Kongresu 
Gospodarczego, na którym usłyszał, że finansowanie z miasta nie motywuje zawodników. 
 
Pan Radny K. KRAUS dodał, że nie wyobraża sobie, że miasto będzie szukać oszczędności  

w kulturze, aby pokryć działalność która może być komercjalizowana w przeciwieństwie do 

instytucji kultury. Zadał pytanie Pani Skarbnik o Panteon Górnośląski, który miał dostać 4 mln 

zł dotacji, a dostał 2 mln 300 tys. zł. 

 

Pani Skarbnik D. LANGE odpowiedziała, że dla Panteonu Górnośląskiego miasto jest 

organem współtworzącym. Pani Skarbnik oddała głos Pani Naczelnik J. HERCIG.  

 

Pani Naczelnik J. HERCIG przypomniała, że Panteon Górnośląski jest instytucją 

marszałkowską. Zgodnie z ustawą, Dyrektor odpowiada za mienie, za finanse, za plan 

finansowy, posiada osobowość prawną, jego głównym organizatorem jest Marszałek. Miasto 

Katowice, jest współorganizatorem, zgodnie z umową przekazuje dotacje w wysokości  

1 mln zł, która jest weryfikowana oraz jest przekazywana w transzach. Pytania dotyczące 

przychodów oraz dotyczące pozostałych dotacji, to są pytania do organizatora, czyli do 

Marszałka. Miasto nie dysponuje takimi informacjami. Ze strony miasta wszystkie wskaźniki 

są realizowane.  

 

Pan Radny K. KRAUS zaproponował, że jako podmiot który współfinansuje Panteon  

w prawie 30% budżetu, Radni powinni mieć wgląd, co dzieje się z tą instytucją, że planowane 

środki w ostateczności nie znajdują odzwierciedlenia w wykonaniu. Zgłosił Przewodniczącej 

Komisji Kultury aby przyjrzeć się, co dzieje się w Panteonie Górnośląskim w kontekście 

działalności komisji.  

 
Wobec braku dalszych pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodniczący Komisji 
poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Kultury oraz Komisji Sportu do projektu 
uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania  
z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok. 

Komisja Kultury Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice 
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice 
za 2023 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Komisja Sportu Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice 
za 2023 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
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Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Kultury 
oraz Komisji Sportu do projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 rok. 
 
Komisja Kultury Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2023 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Komisja Sportu Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2023 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK podziękował Pani Skarbnik oraz Paniom 
Naczelnik za przedstawienie sprawozdań oraz udział w posiedzeniu komisji. 
 
Punkt 3. 
Opiniowanie projektów uchwał. 

 
1) [DS-22/24] projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Kultury Miasta Katowice 2035+. 

 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
Panią Naczelnik J. HERCIG. 
 
Pani Naczelnik J. HERCIG szczegółowo omówiła projekt uchwały.  
 
Pan Dyrektor P. ZACZKOWSKI zaznaczył, że poprzednia strategia została uchwalona na krótko 
przed poprzednim finałem konkursu o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury i była oparta  
o wskaźniki ilościowe. Uczestnictwo w kulturze było rozumiane jako wzrost publiczności i 
wzrost liczby odbiorców. Zabrakło w niej myślenia o tym, że kultura jest pewnego rodzaju 
wartością, która wpływa na zmianę myślenia, zmianę postaw, wpływa na dobrostan społeczny. 
Obecna strategia jest opracowaniem, co do którego mamy pewność, że zostało przygotowane 
zgodnie z najważniejszymi kryteriami. Zostało w niej pokazane to, jak kultura wchodzi  
w interakcje z innymi dziedzinami życia społecznego takimi jak edukacja czy sport. Zaznaczył, 
że przyjęcie tej strategii jest w interesie społecznym, jest w interesie miasta Katowice. 
 
Pani Naczelnik J. HERCIG podkreśliła, że Katowice mają ogromny potencjał, który żyje  
w społeczności i wyszedł na światło dzienne, podczas pierwszego ubiegania się o tytuł 
Europejskiej Stolicy Kultury. Wielką szkodą byłoby to, gdybyśmy nie aplikowali do tego 
drugiego konkursu. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK podziękował Pani Naczelnik za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję  
w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA poprosiła o wyjaśnienia, jakie były prerogatywy dla 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-22-24_2751860.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-22-24_2751860.pdf
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osób tworzących zespół, opracowujący strategię oraz kto tworzy ten zespół.  
 
Pan Dyrektor P. ZACZKOWSKI przedstawił informację, kto przygotowywał aplikacje w 2016 r. 
Pokrótce przedstawił sylwetki osób, które wchodzą w skład zespołu, przygotowującego 
strategię i aplikację. Wyjaśnił, że zespół korzysta również z wiedzy ekspertów zewnętrznych. 
Wszelkie dokumenty aplikacyjne zostały przygotowane zgodnie z pewnymi kryteriami, w tym 
były to zalecenia po pierwszym etapie.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o wyjaśnienia jakie kryteria 
doboru zostały przyjęte przy konstytuowaniu tego zespołu. 
 
Pan Dyrektor P. ZACZKOWSKI wyjaśnił, że z jednej strony była to chęć udziału w tym 
przedsięwzięciu, ale również są to osoby, które zdaniem Pana Dyrektora były w stanie sprostać 
temu zadaniu. Są to osoby związane z Instytucją Kultury formą umowy o pracę lub formą 
umowy cywilnoprawnej. O wyborze decyduje Dyrektor Instytucji. 
 
Pani Naczelnik J. HERCIG wspomniała o dużym doświadczeniu jeżeli chodzi o poprzednią 
strategię. Dobór ekspertów w przypadku poprzedniej strategii był typowo akademicki. Na 
podobnej zasadzie były tworzone strategie pozostałych miast. Spełniały pewne wymagania. 
Tworzyły ją osoby nie zawsze ściśle związane z kulturą, ale wiedzą jak podejść do pewnych 
tematów. Instytucja Kultury jest m. in. do tego powołana. W jej statucie jest zapis, że takie 
strategie będzie opracowywała, stąd też zostały dobrane osoby zajmujące się działką 
analityczno – badawczą w różnych obszarach. Zespół współpracuje z różnymi środowiskami. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA zapytała, czy nie było żadnej formuły konkursowej, 
czy nie można było złożyć aplikacji. Czy to Instytucja Kultury odgórnie konstytuowała ten 
zespół. Czy ten projekt był szeroko rozpropagowany i można było do niego przystąpić, czy to 
była wewnętrzna prerogatywa instytucji. 
 
Pani Naczelnik J. HERCIG wspomniała o współpracy z GZM w zakresie procedury konkursowej, 
umowie dotyczącej współpracy. Zaznaczyła że powstały założenia dotyczące kwestii 
finansowania. To wszystko zostało wypracowane formalnie. W skład zespołu wchodzą 
pracownicy, są to osoby wskazane przez Dyrektora. 
 
Pan Radny D. KAMIŃSKI poinformował, że jest zwolennikiem takich dokumentów, jak 
strategia, ponieważ nadają pewne ramy i tory działania pewnej dziedzinie życia społecznego. 
Zapytał, czy jest przewidywana również strategia rozwoju sportu, ponieważ poprzednia już 
wygasła. 
 
Pani Kierownik I. SZRETER – KULISZ potwierdziła, ze poprzednia strategia wygasła i że trwają 
prace nad przygotowaniem nowego dokumentu. Poinformowała na jakim etapie są prace. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK zapytał, czy jest jakiś termin przygotowania, 
czy strategia będzie gotowa jeszcze w tym roku. 
 
Pani Kierownik I. SZRETER – KULISZ zaznaczyła, że nie chciałaby składać żadnych wiążących 
deklaracji, ale jest prawdopodobieństwo, że będzie przygotowana jeszcze w tym roku. 
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Wobec braku dalszych pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodniczący Komisji 
poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Kultury do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja Kultury Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Kultury Miasta Katowice 2035+, w głosowaniu: 
jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

2) [DS-23/24] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Katowice w sprawie ubiegania się przez Miasto Katowice o tytuł Europejskiej 
Stolicy Kultury 2029 roku. 

 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
Panią Naczelnik J. HERCIG. 
 
Pani Naczelnik J. HERCIG szczegółowo omówiła projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK podziękował Pani Naczelnik za 
przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie 
porządku obrad. 
 
Pani Radna B. WNĘK – GABOR zapytała z czego wynikają te kwoty, czy jest rozpisany jakiś 
harmonogram działań. Poprosiła o wyjaśnienie, co będzie robione w ramach tej kwoty w 2025, 
a co w 2029 r. Jak ma się ten zaplanowany budżet np. do budżetu Wrocławia.  
 
Pan Dyrektor P. ZACZKOWSKI poinformował, jaką dotację otrzymał Wrocław z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Zaznaczył, że nie posiada informacji, jaka kwotę Wrocław 
zaplanował w swoim budżecie. Wyjaśnił, jak jest skonstruowany budżet, wskazał, dlaczego 
sytuacja Wrocławia różni się od sytuacji Katowic. Poinformował o współfinansowaniu 
przedsięwzięcia przez GZM. Wskazał, jaka będzie konstrukcja budżetu w rozłożeniu na 
poszczególne lata. Podkreślił, że podejmuje się działania, żeby środki, które przeznacza 
Metropolia na ten projekt, były wykorzystywane w interesie społeczności całej Metropolii. 
Katowice są odpowiedzialne za przygotowanie aplikacji i Katowice kandydują, natomiast dzięki 
temu, że Metropolia finansuje projekt, pewne rzeczy/ działania mogą być realizowane poza 
Katowicami w innych miastach. Otrzymaliśmy realne wsparcie, którego efektem jest 
przygotowanie aplikacji dla miasta Katowice, natomiast środki operacyjne są środkami 
Metropolii. Miasto Katowice potwierdza swym wkładem swój potencjał i gotowość bycia 
partnerem. Pan Dyrektor podkreślił, że nie ma rozwoju Katowic bez rozwoju Metropolii  
i odwrotnie. Logika kultury w Katowicach jest taka, że musi wchodzić w relacje, interakcje  
z otoczeniem metropolitalnym. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podkreśliła, że jest to właśnie wielka siła 
tego regionu. 
 
Pani Naczelnik J. HERCIG zaznaczyła, że nie ma konkretnych zadań, szczegółowych wydarzeń. 
Będzie to jeszcze na pewno omawiane i konsultowane.  
 
Pani Radna B. WNĘK – GABOR poprosiła o wyjaśnienia na jakiej podstawie określono, że  
w 2029 roku ten budżet będzie wynosił 45 mln zł. Jest to duży przeskok z roku 2028, gdzie 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-23-24_2751863.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-23-24_2751863.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/291679/ds-23-24_2751863.pdf
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mamy budżet 7 mln zł na 2029 rok, gdzie mamy budżet 45 mln zł. Co zostało uwzględnione  
w tej kwocie 45 mln zł. 
 
Pan Dyrektor P. ZACZKOWSKI udzielił wyjaśnień informując, że przy tej konstrukcji odniesiono 
się do wizji, którą mieliśmy na 2016 rok, analizy budżetów innych Europejskich Stolic Kultury. 
Mamy też rok obchodów, tzn. że wszystkie działania przed 2029 rokiem, będą działaniami, 
które przygotują rok 2029 we wszystkich wymiarach. Chodzi o to, żeby zyskały na tym 
wszystkie nasze instytucje kultury i partnerzy. 
 
Pan Radny K. KRAUS podkreślił, że proces aplikowania o Europejską Stolicą Kultury wyzwolił 
niesamowitą energię. Gdy ktoś mówi, że miasto Katowice przegrało walkę o tytuł Europejskiej 
Stolicy Kultury, to jest w błędzie. Oczywiście formalnie wygrał Wrocław, ale Katowice  
w związku z aplikacją w 2016 roku stały się miastem wielkich wydarzeń. Było to bardzo istotne 
dla rozwoju Katowic, takiego, który widzimy dzisiaj. To jakie jest dzisiaj oblicze Katowic, zostało 
zadekretowane podczas starań o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury. Kolejny konkurs, aplikacja  
o kolejny tytuł jest podyktowana tym, żeby zrobić kolejny krok.  
 
Pan Radny K. PIECZYŃSKI zapytał kiedy będzie decyzja, czy jesteśmy w ESK. Ta uchwała ma 
charakter intencyjny. 
 
Pan Dyrektor P. ZACZKOWSKI zaznaczył, że zgodnie z harmonogramem decyzja zapadnie we 
wrześniu br. 1 października zostaną ogłoszone wyniki. 
  
Wobec braku dalszych pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodniczący Komisji 
poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Kultury do ww. projektu uchwały.  
 
Komisja Kultury Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice 
zmieniającej uchwałę Rady Miasta Katowice w sprawie ubiegania się przez Miasto Katowice  
o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury 2029 roku, w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Punkt 4. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK poinformował, że na dzisiejsze posiedzenie 
komisji nie wpłynęła żadna korespondencja. Przedstawił pracowników Biura Rady Miasta, 
obsługujących Komisje Kultury oraz Komisję Sportu, podziękował za przygotowanie pierwszego 
posiedzenia. Zwrócił się do Państwa Radnych z prośbą o przesyłanie do Biura Rady Miasta 
mailowo propozycji tematów do planu pracy na II półrocze 2024r. Następnie ustalono stałą 
godzinę posiedzeń obu Komisji. Zaznaczył, że chciał dopytać o to, jak będzie wyglądała 
transmisja meczu GKS- u Katowice w trakcie weekendu dla kibiców, którzy zostaną  
w Katowicach. 
 
Pan Radny K. PIECZYŃSKI poinformował, że na podstawie informacji które posiada, może 
przekazać, że jutro pojawi się komunikat w tej sprawie.  
 
Pani Radna B. MAŃDOK poruszyła temat promocji. Zapytała, czy na posiedzenia będzie 
zapraszana, jak dotychczas Naczelnik Wydziału Promocji. 
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Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK zaznaczył, że pomimo braku w nazwie 
członu „promocja”, tematy promocyjne będą poruszane na Komisji Kultury. W zależności od 
tematu Pani Naczelnik będzie zapraszana również na posiedzenia Komisji Sportu. 
 
Przewodniczący Komisji Sportu Pan A. SZYMCZYK pogratulował żeńskiej drużynie GKS-u 
zdobycia Pucharu Polski. Jest szansa na to, że zdobędą Mistrzostwo Polski. Zaznaczył, że  
w niedzielę jest również szansa na to, że męska drużyna piłki nożnej awansuje do Ekstraklasy. 
Stąd też pojawiły się pytania o transmisję dla kibiców tu na miejscu. Wspomniał również  
o finale Junior NBA, który odbył się w Katowicach.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zaznaczyła, że dla Kultury, to był również 
udany tydzień, który zakończył się tytułem doktora honoris causa. Tytuł Akademii Sztuk 
Pięknych w Katowicach otrzymał Sir Richard Long brytyjski rzeźbiarz, malarz i fotograf. 
 
Wobec braku innych wniosków ze strony Państwa Radnych członków Komisji Przewodniczący 
Komisji zamknął dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Punkt 5. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Sportu oraz Przewodnicząca 
Komisji Kultury podziękowali wszystkim za udział w posiedzeniu, a następnie Przewodniczący 
Komisji Sportu zamknął obrady komisji. 

 
 

       Przewodniczący 
       Komisji Sportu 
  
       Adam SZYMCZYK 
 
 

Przewodnicząca 
       Komisji Kultury 
  
       Ewa SADKOWSKA 
 
 
Protokołowały: Alicja MAZUR, Daria ZAPAŁA 


